
آرمان ملی: در دو دیدار از هفته یازدهم لیگ برتر امروز 
پرسپولیس به مصاف نساجی می رود و فولاد از استقلال 

پذیرایی می کند. 
   حاشیه پیش از شروع 

در یکی از دیدارهای حساس هفته یازدهم لیگ برتر فولاد 
خوزستان و استقلال به مصاف هم می روند، اما اقدام جنجالی 
باشگاه فولاد باعث شده تا خیلی زود حواشی این بازی آغاز 
شود. روابط باشگاه استقلال و فولاد به دلیل اتفاقات پیش 
از بازی استقلال و استقلال خوزستان شکرآب است و حالا 
به نظر می رسد که باشگاه خوزستانی بدش نمی آید که آتش 
اختلافات با استقلال را شعله ورتر کند. ماجرا از این قرار است 
که باشگاه فولاد خوزستان در سایت رسمی اش قسمتی برای 
اطلاع رسانی بازی بعدی دارد و حالا از آنجا که قرار است شنبه 
به مصاف آبی های پایتخت برود، در لوگویی که در سایت 
خود استفاده کرده دو ستاره استقلال حذف شده که این 
اقدام باعث ایجاد حواشی فراوانی شده است. البته پس از 
جنجال های ایجاد شده، باشگاه فولاد خیلی سریع لوگوی 
استقلال را تغییر داد تا دو ستاره این باشگاه به لوگو اضافه 
شوند. از سوی دیگر استقلال در شرایطی به مصاف فولاد 
که محمد حسین اسلامی به دلیل مصدومیت از  می رود 
ناحیه کتف این بازی را از دست داده است. این بازیکن بعد از 
عکسبرداری از کتف مصدوم متوجه شد فعلا شرایط همراهی 
آبی پوشان را ندارد و به این ترتیب گلزن استقلال در مصاف با 
الاهلی نمی تواند برای تیم به میدان برود. همچنین سامان 
فلاح و علیرضا کوشکی دیگر مصدومان استقلال هستند که 

به بازی روز شنبه نمی رسند. 
   نظر فولادی ها 

مربی تیم فوتبال فولاد خوزستان گفت: بازیکنان تیم ما 
به حساسیت زیادی بازی مقابل استقلال واقف هستند و 
برنامه ای خاص برای این بازی داریم. افشین حاجی پور در 
گفت وگو با تسنیم، در مورد شرایط فولاد خوزستان بعد از 
، اظهار داشت: ما بعد از تعطیلی لیگ، یک  تعطیلات لیگ برتر
بازی دوستانه با گل گهر سیرجان داشتیم و بعد از آن چهار 
پنج روز به بازیکنان استراحت دادیم. در مدت تعطیلات لیگ 
کیفیت  برتر ضمن برپایی اردو در تهران در اهواز نیز تمریناتی با
داشتیم. وی با اشاره به تقابل فولاد خوزستان و فولاد هرمزگان 
در مرحله یک شانزدهم نهایی جام حذفی تصریح کرد: در 
آن بازی محک خیلی خوبی خوردیم. با اینکه رقیب ما در 
لیگ دو بازی می کرد، اما آن را دست کم نگرفتیم. بازی هم به 
پنالتی کشید و با عملکرد خوبی که دروازه بان تیم مان داشت، 
توانستیم برنده شویم. این بازی یادآوری مهمی به ما بود که 
در طول لیگ هیچ تیمی را دست کم نگیریم. مربی تیم فولاد 
، یادآور  خوزستان راجع به برنامه تیمش در تعطیلات لیگ برتر
شد: ما در تعطیلات لیگ به خوبی خودمان را برای ادامه 
رقابت ها آماده کردیم. البته استقلال حریف هفته یازدهم ما 
هم به دلیل حضور در لیگ نخبگان در کوران مسابقات بود. 
»فولاد فصل گذشته به سختی توانست مجوز بقا در لیگ برتر 
را بگیرد. امسال وضعیت این تیم را چطور ارزیابی می کنید؟«، 

کید کرد: فولاد کمی از  حاجی پور در پاسخ به این پرسش تأ
فصل های گذشته مشکل داشت که آقای گل محمدی و در 
کنار ایشان مجموعه کادر فنی تلاش کردیم، ذهنیت تیم را 
تغییر دهیم. تلاش ما این است که شرایط را نسبت به گذشته 
گر شرایط فراهم  ارتقا بدهیم و عملکرد خوبی داشته باشیم و ا
بود، بتوانیم در جایگاه های بالای جدول قرار بگیریم. وی 
ادامه داد: برای اینکه بتوانیم جایگاه خود در بالای جدول 
را بهبود ببخشیم، باید مقابل استقلال برنده باشیم. ما با 
ذهنیت کسب سه امتیاز برای این دیدار آماده می شویم، 
مخصوصاً که این بازی خانگی و با حضور هوادارانی است که 
از ابتدای حضور آقای گل محمدی حامی و همراه ما بودند. 
بازیکنان تیم ما به حساسیت زیادی بازی استقلال واقف 
هستند و برنامه ای خاص برای این بازی داریم. وی در پاسخ 
به این پرسش که آیا برای بازی مقابل استقلال، فولاد مصدوم 
و محروم دارد، اظهار داشت: خوشبختانه محروم نداریم. دو 
بازیکن با مصدومیت جزئی داریم که چون در حال حاضر از 
شرایط آنها اطلاعی ندارم، صحبتی نمی کنم، اما بعید است که 

مشکل خاصی برای حضور در زمین داشته باشند. 
   صحبت نساجی 

سرمربی تیم فوتبال نساجی از دیدار روز شنبه مقابل 
پرسپولیس به عنوان بهترین فرصت برای تیمش یاد کرد. 
تیمش  دیدار  از  پیش  خبری  نشست  در  الهامی  کت  سا
مقابل پرسپولیس اظهار داشت: ابتدا یک تبریک جانانه 
بابت جایگاه تیم ملی فوتبال کشورمان می گویم که بعد از 
مدت ها در رتبه هجدهم دنیا قرار گرفتیم. به کل مجموعه 
فوتبال، اصحاب رسانه، از رئیس فدراسیون تا کادر فنی و 
بازیکنان باشرف تیم ملی تبریک می گویم. همچنین موفقیت 
نمایندگان کشورمان در فوتبال آسیا را تبریک می گویم. درباره 
پرسپولیس باید بگویم که یک برد بسیار روحیه بخش در آسیا 

کسب کرد تا در ادامه مسیر همواری داشته باشد. پرسپولیس 
همیشه پرسپولیس است و شرایط بسیار خوبی دارد. روز 
شنبه بهترین فرصت برای ماست. ما می دانیم که بازی سختی 
داریم و از طرفی هم می دانیم که فوتبالی که تیم مان بازی 
کرده است نسبت به جایگاه مان در جدول همخوانی ندارد. 
مساوی برای هیچ کدام از دو تیم فایده ندارد و مطمئناً روز 
شنبه بازی خوبی را شاهد خواهیم بود. ان شاءا... روز شنبه 
بازیکنان ما مثل بازی با سپاهان با تمرکز بازی کنند تا بتوانیم 
دست پر از زمین بیرون بیاییم. وی در پاسخ به این سؤال که 
مقابل پرسپولیس بیشتر دنبال دفاع و ضدحمله خواهند بود 
یا اینکه تیمش هرچه در توان داشته باشد ارائه می کند تا به 
پیروزی برسد، گفت: 26 ساعت صبر کنید تا روز شنبه ببینید 
که ما دفاع می کنیم یا حمله. همه من را می شناسید. من با 
فلسفه ای که داریم همیشه بازی می کنیم و فرقی نمی کند 
که چه تیمی روبه روی مان است. این تفکر باعث شده که 
در مواردی مقابل تیم های بزرگ نتیجه خوبی گرفتیم و در 
شرایطی دیگر مقابل تیم های همسطح خودمان نتایج بدی 
گرفتیم. من شرمنده هواداران نساجی هستم و به آنها قول 
ج می شود. شاید  می دهم که از نساجی از این شرایط خار
ج  در بازی روز شنبه این اتفاق نیفتد، اما از این شرایط خار
خواهیم شد. کیفیت فوتبال ما خوب است، ولی در بازی روز 
کیفیت با بازیکنان خوب و ملی پوش  شنبه مقابل یک تیم با
قرار می گیریم، ما از آنها شناخت داریم، قطعاً پرسپولیس هم 
از ما شناخت خوبی دارد و ان شاءا... بازی خوبی ببینیم. 
کنش به حضور بازیکنان  سرمربی تیم فوتبال نساجی در وا
سابق پرسپولیس در ترکیب نساجی و انگیزه های متفاوت 
برابر تیم سابق شان تصریح کرد: همه بازیکنان ما شرایط خوبی 
دارند، این بازیکنانی را هم که نام بردید شرایط خوبی دارند، 

اما من به این مسائل توجه نمی کنم. 
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از هفته یازدهم رقابت ها امروز دو دیدار برگزار می شود

سرخابی های پایتخت مقابل حریفان لیگ برتری

اعتراف گواردیولا 
 پس از پیروزی  همشهری ها

لیگ  چهاردهم  هفته  در  منچسترسیتی 
برتر انگلیس با درخشش کوین دی بروینه برابر 
ناتینگهام فارست با سه گل به پیروزی دست 
پیدا کردند. به نقل از BBC، سرمربی اسپانیایی 
منچسترسیتی در نشست خبری پس از بازی 
گفت: به پیروزی رسیدیم و این مهم ترین چیز 
است. روز بسیار خوبی برای ما بود و بسیار 
خوشحالیم که توانستیم سه امتیاز را به دست 
آوریم. پپ گواردیولا ادامه داد: با شایستگی 
توانستیم در این بازی به پیروزی برسیم. به 
این برد نیاز داشتیم و خوشبختانه به هدفمان 
رسیدیم. امیدوارم این روند ادامه داشته باشد. 
خ  با توجه به اتفاقاتی که در بازی های قبلی ر
بازی  پایان  سوت  صدای  شنیدن  تا  دادند 
احساس راحتی نکردم. او به ستایش از کوین 
دی بروینه پرداخت که به عنوان بهترین بازیکن 
زمین انتخاب شد و سهم بسزایی در پیروزی 
سیتیزن ها داشت: »دی بروینه بسیار خوب 
بازی کرد و در کارهای دفاعی هم کمک زیادی به 
تیم رساند. دی بروینه بازیکنی باورنکردنی است. 

ویژه

شهریار مغانلو که در 7 مسابقه 
این فصل لیگ برتر امارات دو 
گل به ثمر رسانده و همچنین 
دو بازی جام حذفی و جام 
ریاست جمهوری یک گل زده، 
امیدوار است دوباره این کار 
را در مسابقه بعدی تیمش 

انجام بدهد. 

مسابقات جام باشگاه های 
جهان قرار است که تابستان 
سال ۲۰۲۵ در ایالات متحده 
آمریکا برگزار شود و به رغم تمام 
مخالفت ها، فیفا در روزهای اخیر 
توانسته نظرات مثبتی برای این 
تورنمنت جمع کند و هیجان ها 

برای آن را افزایش دهد. 

ت
شــ

س نو
عک

  امیدواری جام باشگاه ها

گفتوگو

کریم قنبری کارشناس فوتبال و مربی سابق 
تیم سپاهان در خصوص عملکرد تیم طلایی 

پوش نصف جهان صحبت کرد. 
   نظر شما در خصوص حذف زودهنگام 

سپاهان از لیگ قهرمانان آسیا چیست؟
 متأسفانه در دور رفت نتایج سپاهان اصلاً 
خوب نبود و از ۳ بازی فقط ۳ امتیاز گرفت، 
گرچه در دور برگشت ۷ امتیاز به دست آمد، اما  ا
امتیازاتی که در دور رفت از دست رفت، عاملی 
شد تا سپاهان از دور مسابقات حذف شود. در 
دور برگشت هم تساوی بدموقع مقابل الوحدات 
اردن عاملی شد تا برتری شارجه امارات برابر این 
حریف، عملاً باعث حذف نماینده ایران شد. 
سپاهان نباید برابر الوحدات به تساوی بسنده 
می کرد، هر چند داوری هم در آن تساوی دخیل 
بود ولی نباید اجازه می داد تا الوحدات امتیاز 
بگیرد. همان تک امتیاز باعث شد تا سرنوشت 
تیم به این موضوع مرتبط شود که شارجه مغلوب 
الوحدات شود و چنین نشد، البته که سپاهان 
نباید سرنوشت خود را به بازی دو حریف دیگرش 

گره می زد. 
   مورایس عملکرد خوبی نداشت!

همه امکانات و شرایط در اختیار کادرفنی 
قبلی سپاهان بود، اما ژوزه مورایس نتوانست 
در دور رفت نتایج خوبی بگیرد و این موضوع 
دردسرساز شد. یارگیری بسیار خوبی شده بود، 
مدیریت باشگاه حمایتی را که لازم بود از کادرفنی 
کرد، اما انتظارات پاسخ داده نشد. هواداران 
هم گلایه خود را با شعار های خود اعلام کرده 
بودند. در شروع فصل سپاهان در پلی آف لیگ 
نخبگان آسیا شکست خورد و به لیگ قهرمانان 
سقوط کرد. تیم در لیگ برتر نتایج نسبتاً خوبی 
گرفت ولی تمرکز حضور در آسیا را نداشت. دست 
مورایس باز بود و می توانست از نفرات خوبی 
استفاده کند، اما سرمربی سابق تیم نتوانست از 
بازیکنان خوبی که در اختیار داشت به درستی 
استفاده کند. در شرایطی که تیم او کامل بود 
و می توانست با مهره های زیادی که در لیست 

داشت، بهترین نتایج را بگیرد. 
   به نظر شما حضور کارترون می تواند به 
سپاهان کمک کند تا بتواند در لیگ برتر و جام 

حذفی مدعی قهرمانی باقی بماند؟
تا  داد  زمان  فرانسوی  سرمربی  به  باید 
توانایی های خود را نشان دهد. مطمئن باشد 
گر تیمی هدف گذاری درستی داشته باشد و به  ا
درستی برنامه های خود را اجرایی کند، موفق 
می شود. امکان دارد در برخی مواقع دچار 
بدشانسی شود، اما در مجموع می تواند در 
مسیری که جلو می رود دچار مشکل نخواهد 
شد. سپاهان ابزار کافی برای رسیدن به قهرمانی 
را دارد ولی باید به درستی از فرصت های خود 
استفاده کند و اجازه ندهد تا امتیاز ها از دست 
برود. کارترون می تواند با سپاهان موفق شود و 

در ادامه فصل می توانیم به او امیدوار باشیم.  

کریم قنبری: 
سپاهان تمرکز حضور 

در آسیا را نداشت

هنرجو: پیست اسکیت بانوان  
احداث می شود

ایرنا: رئیس فدراسیون اسکیت با بیان اینکه 
پیست مخصوص بانوان این رشته احداث 
می شود، گفت: بانوان اسکیت در رویدادهای 
مختلف به مدال های خوبی رسیده اند و ما 
مجید  داریم.  بخش  این  به  ویژه ای  توجه 
هنرجو از برنامه های متعدد این فدراسیون در 
رشته های مختلف خبر داد و اظهار داشت: در 
چند روز گذشته و در سفری که به استان لرستان 
داشتم از پیست اختصاصی اسکیت بانوان این 
استان بازدید کردم که مراحل ساخت آن رو 
به اتمام است و به زودی در اختیار ورزشکاران 
قرار می گیرد. وی با اشاره به جایگاه زنان در 
کید کرد: دختران ورزشکار ما  ورزش اسکیت تا
در رویدادهای مختلف ظرفیت و پتانسیل خود 
را بارها اثبات کرده و امروز چند بانوی قهرمان 
ایران در دنیا به عنوان رکورددار و  اسکیت 

ورزشکارانی عنوان دار، شناخته می شوند. 

منهایفوتبال

دیدگـاه

کوتاه
تسنیم: در فاصله یک ماه مانده به آغاز نقل و انتقالات زمستانی 
فوتبال ایران، برخی باشگاه ها فعالیت های پشت پرده  خود 
را آغاز کرده اند. پرسپولیس نیز با توجه به نقاط ضعفی که در 
نیم فصل نخست به خصوص در لیگ نخبگان آسیا داشت، 
یکی از تیم هایی است که به دنبال تقویت خود در نقل و انتقالات 
زمستانی خواهد بود. سرخپوشآنکه بعد از جدایی مهدی ترابی 
امیدوار بودند اوستون ارونوف به همراه فرشاد احمدزاده و دیگر 
هافبک های پُرتعداد بتوانند جور خط میانی این تیم را در لیگ 
برتر و آسیا بکشند، با عملکرد نیم فصل نخست به خوبی متوجه 
شدند که جای خالی ترابی نیاز به یک بازیکن ملی پوش و سطح 
یک دارد و بهترین گزینه برای این پست، علی قلی زاده است. 
مدیران پرسپولیس که در ابتدای فصل به شدت به دنبال جذب 
علی قلی زاده بودند، همچنان به جذب این بازیکن ملی پوش 
علاقه مند هستند و امیدوارند این بار باشگاه لخ پوزنان لهستان 
قیمتی منطقی برای رضایت نامه این بازیکن در نظر بگیرد. 
این بازیکن تا پایان سال 2026 با باشگاه لهستانی قرارداد دارد. 
لخ پوزنان در ابتدای فصل رقمی حدود یک و نیم تا 2 میلیون دلار 
برای رضایت نامه قلی زاده در نظر گرفته بود که این رقم فاصله 
بسیار زیادی با مبلغ پیشنهادی باشگاه پرسپولیس داشت. با 
این حال اما مدیران پرسپولیس امیدوارند این بار و در نیم فصل 
باشگاه لهستانی رقمی منطقی تر برای این بازیکن در نظر بگیرد و 
آنها بتوانند هافبک تیم ملی را به عنوان هدف اول نقل وانتقالاتی 

زمستانی به خدمت بگیرند. 

بیــنالمــلل
    لیونل مسی که تابستان 2021 در پی ناتوانی باشگاه بارسلونا 
جهت تمدید قراردادش بابت قوانین سختگیرانه لالیگا به حضور 
21 ساله خود در این باشگاه پایان داد و به پاری سن ژرمن پیوست و 
در ادامه هم سر از اینتر میامی درآورد، در گفت وگو با روزنامه »موندو 
دپورتیوو« چاپ کاتالونیا گفت: امیدوارم باشگاه بارسلونا به همان 
چیزی که همیشه بوده، بازگردد. به عنوان یک بازیکن بارسا هرگز 
نمی توانید به مقام دومی یا عدم برنده شدن رضایت دهید، چون 
خواسته ها از این تیم بسیار زیاد است. وی افزود: دوست دارم 
لیگا، جام حذفی اسپانیا و لیگ  بار دیگر قهرمانی بارسلونا در لا
قهرمانان اروپا را ببینم و در سال هایی که این امکان وجود ندارد، 
حداقل دوست دارم ببینم که بارسا تا آخرین لحظه رقابت می کند. 
دلم خیلی برای هواداران بارسلونا تنگ شده است. امیدوارم 

به زودی بتوانیم دوباره همدیگر را ببینیم و 
می خواهم آنها احساس غرور کنند که بخشی 
از بهترین باشگاه جهان هستند. مسی ۳۷ 
ساله در بخش دیگری از صحبت هایش 

کرد: اینیستا و ژاوی را  خاطرنشان 
هم به عنوان هم تیمی هایم در 

بارسا به یاد می آورم، سه نفر 
از بازیکنان پیشین بارسا در 
اینتر میامی با من همبازی 
سوارس،  )لوئیس  هستند 
سرخیو بوسکتس و جوردی 

آلبا( که با هم دوست هستیم. 
دوست دارم پیامی ویژه هم به 

تیتو ویلانووا )10 سال پیش بر اثر 
بیماری سرطان درگذشت( بدهم 

که خیلی دل مان برایش تنگ شده 
است. 

است  معتقد  آشتیانی  واعظ  امیررضا 
افراد ضعیف و کوچک با سوءمدیریت خود، 

تولیدکننده حواشی هستند. 
که مدیریت  زیابی شما از نقشی      ار

فوتبال در شرایط فعلی دارد، چیست؟
واقعیت این است که اصلاً نمی توان درباره 
خصوص  به  ورزش  در  مدیریت  وضعیت 
گوش شنوایی  کرد، چون  فوتبال صحبت 
خودشان  جایگاه  در  افراد  وقتی  نیست. 
چرا  ندارد  معنایی  کردن  انتقاد  نباشند، 
که ابتدا باید فردی برای جایگاهی که قرار 
که بتوان درباره نقاط  دارد مناسب باشد 
ک  ضعف یا مسائل دیگر حرف زد. هیچ ملا
و متر و معیاری برای انتخاب و انتصاب ها 
وجود ندارد، افراد کوچک جای افراد بزرگ 
گرفته اند و افراد بزرگ به حاشیه رانده  را 

شده اند. 
   فوتبال ایران مدت هاست با انواع 
شما  شده؛  مواجه  حواشی  اقسام  و 
دلیل اصلی این موضوع را چه مسائلی 

می دانید؟
یک نکته مهم این است که افراد ضعیف 
خودشان  سوءمدیریت،  با  کوچک  و 
تولیدکننده حواشی هستند. اینگونه مدیران 
به دلیل ضعف در اعمال، گفتار و از آن مهم تر 
تصمیمات، موجب مشکلات می شوند. یکی 
از بزرگ ترین حُسن های یک مدیر کارآمد، 
بالعکس  و  بجاست  و  درست  تصمیمات 
آن تصمیمات نابجا و نابخردانه منجر به 
اتفاقاتی می شود که نه تنها در زمان حال به 
فوتبال مان آسیب می زند، بلکه تبعات منفی 

آن در آینده هم مشاهده خواهد شد. 
ون رفت از چنین شرایطی     راهکار بر

چیست؟
تنها راهش انتخاب مدیران اصلح و البته 

کنترل است. باید برخورد قاطع  نظارت و 
براساس قانون با افرادی که ایجاد مشکل 
کرده اند وجود داشته باشد نه اینکه فرد یا 

افرادی قانون را به نفع خود تفسیر کنند. 
   در حال حاضر شائبه ها و ابهاماتی در 
خصوص ریاست مهدی تاج در فدراسیون 
که انتظار  ح است اما آنطور  فوتبال مطر

می رود شفاف سازی صورت نمی گیرد!
گر فرد دیگری  که ا سؤال من این است 
به جز ایشان، باعث اتفاقاتی چون پرونده 
ویلموتس بود، چه برخوردی با او می شد؟ 
خود من حکمی را دیده ام که به تاریخ 2۸ 
اردیبهشت 1۴01 علیه ایشان صادر شده. آن 
حکم بدوی دادگاه بود، اما حرفم این است 
که طبق قوانین فیفا کسی که پرونده باز دارد 
حق کاندیدا شدن ندارد و مهدی تاج چگونه 
کاندیدای ریاست شد؟ اینکه آن پرونده در 
دادگاه تجدیدنظر چه سرانجامی داشته، 

بحث دیگری است. 
گر بخواهید به دو مورد از تصمیمات      ا
یا اتفاقاتی که در فدراسیون افتاده و منجر 
به صدمه به فوتبال شده اشاره کنید، چه 

مواردی از نظر شما مهم تر بوده است؟
یکی از آنها قانون سقف بودجه است که 
که  گران شدن فوتبال شد. قانونی  باعث 
باعث شد فوتبال مان از لحاظ دستمزد و رقم 
قراردادها جهشی بزرگ را تجربه کند. با این 
ل ها شد و البته  قانون، خوش به حال دلا
بازیکنان و مربیان. بازیکنی که قیمتش دو 
میلیارد تومان بود، شد 20 میلیارد تومان. 
مربیان هم همین طور. این پول ها در فوتبالی 
که دولتی و خصولتی است از کجا می آید؟ 
فدراسیون  مسئولان  تصمیم  این  تبعات 
فوتبال نه تنها در حوزه اقتصاد فوتبال در 
آینده هم مشاهده  بلکه در  شرایط فعلی 

VAR است؛  خواهد شد. مورد دیگر هم 
که وجود دارد  اصلاً معلوم نیست چیزی 
در  سوءمدیریت  سرگرمی!  یا  است   VAR
فوتبال مان فراوان است اما فعلاً به همین 
دو موضوع پاسخ بدهند. نکته اینکه در این 
کدست  وضعیت کاری کرده اند که مثلاً مربی پا
و فنی و بااخلاق چون همسو با آقایان حرکت 
هرکسی  شود.  خانه نشین  باید  نمی کند، 
برنامه ها  در  و  باشد  آقایان  مجیزگوی  که 
کند،  تعریف  آنها  از  مختلف  رسانه های  و 

می تواند فعالیت داشته باشد. 
   با قراردادهای فعلی چه وضعیتی در 

آینده انتظار فوتبال مان را می کشد؟
فوتبال ما با شرایطی که الان وجود دارد 
ورشکست  آینده  سال   ۳  -۴ تا  کثر  حدا
خواهد شد. گرچه به نظر من همین حالا هم 
گر فوتبالِ دولتی نباشد یا  ورشکست است و ا
همین حالا دولت و شرکت های آن تصمیم 
ج شوند، برخی ها باید  بگیرند از فوتبال خار

ک کنند.  در خیابان شیشه ماشین ها را پا
   در ماه های گذشته بعضی از احکام 
کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال خبرساز 
شده و از سویی شائبه هایی وجود دارد که 
در نحوه و نوع احکام، انتخابات فدراسیون 

که به آن نزدیک می شویم هم مؤثر است!
و  انضباطی  حکم  اینکه  اول  وهله  در 
تنبیهی باید بازدارنگی داشته باشد و وقتی 
چنین نباشد یعنی اثر ندارد. بعد از آن نکته 
مهم اینکه ارکان قضائی فدراسیون فوتبال 
قانونی نیست. این موضوعی است که رئیس 
کمیته حقوقی فدراسیون فوتبال در برنامه 
که ارکان  کرد  مجله فوتبال به آن اعتراف 

قضائی تأییدیه مجمع را ندارند. 
تا  زیادی  زمان  اینکه  به  توجه  با   
انتخابات فدراسیون فوتبال باقی نمانده، 

از احتمال  که  چه راهکاری وجود دارد 
مهندسی آن جلوگیری شود؟

بهترین کار برای اینکه افراد نتوانند لابی 
کنند،  را مهندسی  یا به عبارتی انتخابات 
این است که تعداد اعضای مجمع چه افراد 
گر  حقیقی و چه حقوقی اضافه شود. مثلاً ا
۸۵ نفر است تا   -۸6 الان اعضای مجمع 
1۳0- 120 نفر افزایش یابد. مجمع می تواند 
تشکیل جلسه دهد و گروهی تشکیل شود که 
افراد حقیقی و حقوقی را احصاء کند. ضمن 
اینکه فراموش نکنید در دیگر کشورها معمولاً 
دولت ها، رؤسای فدراسیون هایشان را به 
صورت ماهوی یا فردی انتخاب می کنند. به 
این معنا که فردی مدیر و شایسته را انتخاب 
می کنند و به انتخابات می فرستند که رأی 
بیاورد و البته به گونه ای عمل می کنند که 

صدای فیفا در نیاید. 
در  سیاست  دخالت  موضوع  این   

فوتبال نیست؟
را  کشورش  پرچم  کشوری  هیچ  ببینید 
در اختیار یک باند و مافیا قرار نمی دهد و 
گروه، فدراسیونی  که یک  اجازه نمی دهد 
مشکل  باشند.  داشته  خود  اختیار  در  را 
که ما نه به صورت شکلی و نه  اینجاست 
ماهوی بلد نیستیم انتخابات را برگزار و آنطور 
که درست است به فردی شایسته بسپاریم. 
عوامل  یا  دولت ها  که  است  این  موضوع 
دولتی، یک یا دو فرد توانا را وارد انتخابات 
می کنند که یکی از آنها رأی بیاورد و شرایط را 
به شکلی پیش می برند که فیفا ایرادی وارد 
نکند، اما اینجا فیفا هراسی راه می اندازند 
کنند.  کنار بنشینند و فقط تماشا  تا همه 
متأسفانه در حال حاضر فوتبال مان دست 
کارآمدهاست که شاهد نابه سامانی و  گروه نا

بی برنامگی زیاد هستیم. 

بازی آسانی وجود ندارد 

تیم استقلال مقابل الاهلی در هفته ششم لیگ نخبگان آسیا 
کتیکی خوب بود و توانست یک امتیاز با ارزش را  از لحاظ فنی و تا
گر ناداوری وجود نداشت ما می توانستیم در این بازی  کسب کند. ا
پیروز شویم، اما همین که در عربستان توانستیم مقابل صدرنشین 
غرب آسیا یک امتیاز بگیریم و روند شکست ناپذیری آن ها را 
متوقف کنیم یک امتیاز مثبت است. خوشبختانه پس از مدت ها 
دیدیم که بازیکنان می خواهند از یک طریقی به گل برسند و 
روحیه شکست پذیری را تغییر دادند و برابر یک تیم قدرتمند 
به سختی امتیاز از دست دادند. موسیمانه یک تیم بازنده را در 
اختیار گرفت و یکسری تغییراتی در تیم به وجود آورده که خیلی 
راحت می توان آن ها را دید. شکست خوردن برای بازیکنآنکه به 
یک عادت تبدیل شده بود تقریباً از بین رفته است و به نظرم با 
ادامه این روند آبی پوشان می توانند در هفته های آینده به برد 
برسند و به آن تداوم بدهند. یکسری تغییراتی که به وجود آمده 
کتیکی  باعث شده که بازیکنان ببیشتر در معرض دید باشند و تا
که در تفکرات موسیمانه است به خوبی در زمین پیاده می شود 
و این خودش یک نقطه پیشرفت است. به نظرم ما یک بازیکن 
هدف نیاز داریم، اما قطع به یقین باید آن بازیکن تمام کننده باشد 
کنون بازیکن هدف مثل بلانکو و  و دروازه را به خوبی بشناسد. ا
آرمان رمضانی را در اختیار داریم، اما این مهاجمان گلزن نیستند و 
یک دلیل که باعث شده سردرگم عمل کنند؛ نبود مکمل در کنار 
گر کادرفنی از کیفیت بلانکو و رمضانی راضی نیست که  آنهاست. ا
برای آن ها جایگزین بیاورند، اما باید در نظر داشته باشند که در 
هرجای دنیا مهاجم برای گلزدن نیاز به مکمل دارد. گفته شده 
که مسعود جمعه در تمرینات استقلال حاضر بوده و به نظرم باید 
به خوبی مورد ارزیابی قرار بگیرد و امیدوارم یک خرید خوب برای 
استقلال باشد. به هیچ عنوان بازی آسانی در پیش نخواهیم 
داشت. من بازی الشرطه برابر پرسپولیس را دیدم و دوندگی و 
هوش بالایی داشتند و نباید به رتبه آن ها در جدول نگاه کنیم. 
الشرطه در بازی اولشان برابر النصر توانستند یک امتیاز کشب 
کنند و یاران رونالدو را متوقف کنند که از این رو تیم غیر قابل پیش 
بینی دارند. 2 تیم الشرط هم مانند ما برای صعود خواهند جنگید 
و چون به تک به تک این 6 امتیاز نیاز مبرم دارند قطعاً با تمام 
توان مقابل ما ظاهر خواهند شد. بازیکنان ما هم کیفیت خوبی 
از خودشان نشان دادند و به نظرم با توجه به زمانی که تا انجام 2 
بازی بعدی مانده، کادرفنی می تواند کیفیت تیم را بیش از این 

تقویت کند و با روحیه خوب برای صعود به دور بعد بجنگیم. 

صادقورمزیار
کارشناسفوتبال

واعظ آشتیانی: این همه اتفاق برای فردی غیر از تاج بود، چه برخوردی می شد؟


